
Protokół Nr X/11
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej 16 września   2011 r. 
  w sali nr 03 Gimnazjum Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 10 00 otworzył obrady X sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył ,że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło  15 radnych , 
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowiło quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji i uchwał .
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy 
Makowski, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło, Skarbnik Gminy Wiesława Łoch   i sołtysi zgodnie z 
listą obecności  .
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .
Protokół Nr IX/11 z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 30 czerwca  2011 r.  został 
przyjęty jednogłośnie bez odczytywania .
Wobec braku  uwag do  porządku obrad   X  sesji  Rady Gminy Stargard  Szczeciński  z  dnia  16 
września 2011 r., zatwierdzony został  15 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 
„ - w brzmieniu jak niżej ;
1. Sprawy regulaminowe:
    - otwarcie obrad X sesji Rady Gminy 
    - stwierdzenie quorum 
    - przyjęcie protokołu Nr IX/11 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 
      30 czerwca  2011 r.  
    - zatwierdzenie porządku obrad 
2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Stargardzie 
   Szczecińskim 
4.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 
   komunalnych i urządzeń cmentarnych  
5.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym 
   lokalu użytkowego- sklep w Rogowie 
6.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/333/10 Rady Gminy Stargard 
   Szczeciński  z dnia 17 września 2010 r . 
7.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i  
   kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębach 
   ewidencyjnych Poczernin i Warchlino 
8.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
   zagospodarowania przestrzennego w obrębach ewidencyjnych Poczernin i Warchlino 
9.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/137/08 Rady Gminy Stargard 
   Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku 
10.Podjęcie uchwały w sprawie nabycia przez Gminę Stargard Szczeciński zabudowanej 
     nieruchomości  dla potrzeb realizacji zadań własnych gminy 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia aneksu do „ Planu Odnowy Miejscowości Skalin” 
     gmina Stargard Szczeciński 
12.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 r. 
13.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
14.Informacja Wójta Gminy o zagospodarowaniu przyjmowanego mienia od Agencji
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     Nieruchomości Rolnych 
    Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
15.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2011 roku oraz 
     ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2011/2012 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty
16.Analiza realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2011 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej   
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
19.Odpowiedzi na interpelacje radnych
20.Wolne wnioski i zapytania
21.Sprawy różne
22.Ustalenie terminu następnej sesji
23.Zamknięcie obrad  sesji

Ad.1 
Jak wyżej.
Ad.2
Interpelacje nie zostały zgłoszone . 
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr X/74/11 w sprawie wyboru ławników do Sądu rejonowego w Stargardzie 
Szczecińskim 
Przewodniczący rady przypomniał  ,że zgodnie z przepisami ustawy – Prawo o ustroju  sądów 
powszechnych  wyboru  ławników  dokonuje  się   w  głosowaniu  tajnym  i  dlatego  poprosił  o 
powołanie komisji skrutacyjnej .
Komisja skrutacyjna w niżej  wymienionym składzie  została powołana przez radę  15 głosami 
„za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „0” , po uprzednim wyrażeniu zgody przez radnych  i 
na udział w   pracach tejże komisji .
Po ukonstytuowaniu się skład komisji skrutacyjnej  przedstawiał się następująco :
1.Hubert Lis                            - przewodniczący komisji 
2.Bogdan Chaładus                 - członek komisji  
3.Jarosław Kornet                   - członek komisji 
Przewodniczący zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników Hubert Lis odczytał protokół  z 
posiedzenia komisji, gdzie komisja  pozytywnie zaopiniowała wszystkie zgłoszone kandydatury .
Protokół stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu .
Przed  przystąpieniem  do  pracy  komisji,  przewodniczący  odczytał  regulamin  głosowania  przy 
wyborze ławników na potrzeby Sądu Rejonowego w Stargardzie Szczecińskim na kadencję  lat 
2012 – 2015 .
Regulamin głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu .  
Kolejno członkowie komisji rozdali karty do głosowania i nastąpiło głosowanie .
Po zakończeniu głosowania i umieszczeniu przez każdego radnego karty w urnie nastąpiła przerwa 
w obradach, celem ustalenia wyników głosowania i sporządzenia protokołu .
Przewodniczący komisji skrutacyjnej Hubert Lis odczytał protokół komisji skrutacyjnej wybranej 
na X sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 16 września 2011 do przeprowadzenia wyboru 
ławników na potrzeby Sądu Rejonowego w Stargardzie Szczecińskim .
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/74/11 , która stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu . 
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Ad.4
Podjęcie uchwały Nr X/75/11 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy 
komunalnych i urządzeń cmentarnych 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/75/11 , która  stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu .
Ad.5 
Podjęcie  uchwały  Nr  X/76/11  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajem  w  trybie 
bezprzetargowym lokalu użytkowego- sklep w Rogowie 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności  15  radnych obecnych na sali  podczas  głosowania  15 głosami  'za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się” 0 – podjęła uchwałę Nr X/76/11 , która stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu .
Ad.6
Podjęcie  uchwały  Nr X/77/11  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr XLI/333/11  Rady Gminy 
Stargard Szczeciński  z dnia 17 września 2010 r. 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/77/11 , która stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu . 
Ad.7
Podjęcie  uchwały  Nr X/78/11  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w 
obrębach ewidencyjnych Poczernin i Warchlino  
Przewodniczący rady zapytał  czy były przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami , iż powinien 
być powiadomiony sołtys, mieszkańcy i radni .
Wójt Gminy odpowiadając wyjaśnił na jakich etapach będą wyłożone dokumenty do konsultacji z 
mieszkańcami  ,o  czym  wcześniej  zostaną  poinformowani  ,  bo  tak   wynika  z  prowadzonej 
procedury na podstawie obowiązujących przepisów .
Radny Kornet  –  zaproponował  ,aby radni  otrzymali  mapki  z  dokładną  lokalizacją  elektrowni 
wiatrowych.
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” ,  1 
głosie „ przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się „ - podjęła uchwałę Nr X/78/11 , która stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu .
Ad.8
Podjęcie uchwały Nr X/79/11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębach ewidencyjnych Poczernin i Warchlino 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” ,  1 
głosie „ przeciw „ i 0 głosów  „ wstrzymujących się „ -  podjęła uchwałę Nr X/79/11 . Która 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu .
Ad.9
Podjęcie uchwały Nr X/80/11 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/137/08 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 15 głosami 'za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/80/11 , która stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu . 
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Ad.10 
Podjęcie  uchwały  Nr  X/81/11  w  sprawie  nabycia  przez  Gminę  Stargard  Szczeciński 
zabudowanej nieruchomości dla potrzeb zadań własnych 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/81/11 , która stanowi załącznik 
nr 12 do protokołu . 
Ad.11
Podjęcie  uchwały  Nr  X/82/11  w  sprawie  zatwierdzenia  aneksu  do  „  Planu  Odnowy 
Miejscowości Skalin „ gmina Stargard Szczeciński 
Przewodniczący rady nawiązując do miejscowości Skalin m.in. powiedział ,że gmina prowadzi 
inwestycję polegającą na wybudowaniu szatni i placu zabaw i miejsc rekreacyjnych  przy boisku, a 
dzieci  uczęszczają  i  tak  do szkoły w Kunowie i  zadał pytanie -  co dalej  będzie ze szkołą  w 
Koszewie? Podobna sytuacja jest w Barzkowicach i tutaj przewodniczący zaznaczył ,że brak jest 
solidarności gminnej ze strony mieszkańców . 
Przewodniczący rady odczytał w /w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/82/11 , która stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu .
Ad.12
Podjęcie uchwały Nr X/83/11  w sprawie zmian  budżetu gminy na 2011 r.   
Przewodniczący rady poinformował ,że do tego projektu uchwały została sporządzona 
autopoprawka  , którą radni otrzymali .
Skarbnik Gminy omówiła Zarządzenie nr 150/11 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 15 
września 2011 r. w sprawie autopoprawki do projektu uchwały Nr X/83/11 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 16 września 2011 r., wyjaśniła dokładnie jakie proponowane są zmiany i czego 
dotyczą. 
Przewodniczący rady zabierając głos m.in. powiedział ,że realizowana jest inwestycja , a nie ma 
podpisanej umowy , iż  zabiera się środki z jednej inwestycji na drugą. 
Wójt Gminy m.in. odpowiedział ,że jest złożony wniosek do Funduszu Spójności do Warszawy na 
przedsięwzięcie odnośnie kanalizacji , ale można realizować bez środków .
Odnośnie inwestycji w Barzkowicach  wójt poinformował ,iż wykonawca robót zwrócił się z 
wnioskiem o przedłużenie terminu zakończenia tej inwestycji na rok 2011 , obecnie jest stan 
surowy zamknięty .
 Przewodniczący rady odczytał Zarządzenie Nr 150/11 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 15 
września 2011 r. w sprawie autopoprawki do projektu uchwały Nr X/83/11 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 16 września 2011 w sprawie zmian budżetu gminy na 2011 r.
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła zarządzenie Nr 150/11 w sprawie 
autopoprawki .
Zarządzenie stanowi załącznik nr 14 do protokołu . 
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr X/83/11 w sprawie zmian budżetu 
gminy na 2011 r. uwzględniający przyjętą w/w autopoprawkę .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 , głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr X/83/11, która stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu .     
Ad.13 
Podjęcie uchwały Nr X/84/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej 
Przewodniczący rady powiedział ,że do tego projektu uchwały jest również autopoprawka .
Skarbnik Gminy omówiła zarządzenie Nr 151/11 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 15 
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września 2011 r. w sprawie autopoprawki do projektu uchwały Nr X/84/11 Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 16 września 2011 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej .
Przewodniczący rady odczytał w/w zarządzenie w sprawie autopoprawki i poddał pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami 'za' , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła zarządzenie nr 151/11 w sprawie 
autopoprawki.
Zarządzenie stanowi załącznik nr 16 do protokołu .
Przewodniczący rady zabierając głos m.in.  powiedział ,że w programie wieloletnim odnośnie 
inwestycji nie ma zapisanych środków na remont szkoły w Sownie   i Strachocinie .
Wójt Gminy – zabierając głos powiedział m.in. ,że  chciałby aby w tej kadencji rady rozpoczęły się 
prace nad poprawą warunków w szkole w Sownie i Strachocinie . 
Przewodniczący rady powiedział ,że największym priorytetem obecnej kadencji to skończenie 
remontu  pozostałych szkół . Ponadto przewodniczący stwierdził , że w  szkole w Małkocinie są 
cztery boiska , a szkoła w Pęzinie nie ma żadnego.
Wójt Gminy odpowiedział ,że był założony pewien plan remontu szkół i tak pierwsza była szkoła w 
Grzędzicach, potem Pęzino i Małkocin – tu była konieczność remontu  . Natomiast jeżeli chodzi o 
boiska,  to   wójt zaproponował, aby  to były boiska ogólnodostępne, podobne jak przy szkole w 
Małkocinie - o czym  dyskutowano  na posiedzeniu komisji socjalno-porządkowej i oświaty  .
Radny Bogdan Chaładus – powiedział ,że prowadzona jest dyskusja, jak ważna jest oświata, jak 
dobro szkół leży  nam na sercu , a powinniśmy rozmawiać na temat przyszłorocznego budżetu , bo 
będzie zależał od nas . 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały  zawierający  przyjętą autopoprawkę .
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0   - przyjęła uchwałę Nr X/84/11 , która stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu . 
Ad.14 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Hubert Lis przedstawił 
opinię komisji do informacji Wójta Gminy o zagospodarowaniu przejmowanego mienia od Agencji 
Nieruchomości Rolnych w brzmieniu jak niżej :
 Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu komisji przeanalizowała 
informację o zagospodarowaniu mienia przejętego oraz planowanego do przejęcia przez gminę z 
zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych i ją przejęła .
Wójt Gminy – poinformował ,że ostatnio współpraca z agencją układa się nie tak jak było 
dawniej  , że obecnie oddają to co im jest  nie potrzebne .
Radny Tomasz Nowicki – przypomniał o przejęciu działki w Rogowie od agencji na plac zabaw i 
przypomniał  o remoncie  drogi w Lubowie .
Ad.15
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię 
komisji dotyczącą działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół w brzmieniu jak niżej : 
Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 13 września 2011 r. 
przeanalizowała informację dotyczącą działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół  za I-sze 
półrocze 2011 roku oraz przygotowanie szkół do roku szkolnego 2011/2012 i ją przyjęła .
Przewodniczący rady gminy zabierając głos w sprawie oświaty m.in. powiedział ,że odnośnie 
gimnazjum  jest stanowisko jednoznaczne, gimnazjum zostaje i dalej przewodniczący zaznaczył ,iż 
jest to jedno z lepszych gimnazjów na terenie Stargardu ,że należy weryfikować pewne złe opinie o 
naszych szkołach . Odnośnie szkoły w Koszewie , to przewodniczący powiedział ,że warunkiem jej 
pozostania jest to ,że   dzieci ze Skalina przejdą do szkoły w  Koszewie .
Wójt Gminy odnosząc się do  dalszego funkcjonowania   gimnazjum  gminnego  poinformował ,że 
po przeliczeniu kosztów, nie byłoby żadnych oszczędności w przypadku zamknięcia , bo są duże 
koszty dowozu dzieci do szkół .
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Radny Chaładus- zabierając głos w sprawie oświaty m.in.  powiedział, że należy zakończyć 
dyskusję ,a rozważyć to w jaki sposób zachęcić dzieci do powroty do naszych szkół , poświęcić 
którąś  sesję tylko tym sprawom . Podał za przykład Barzkowice , gdzie większość dzieci uczęszcza 
do szkoły w Marianowie , może temu się bardziej przyjrzeć , zmienić organizację planu pracy 
szkoły , np.  gimnazjaliści uciekają bo w autobusach nie ma opiekuna . 
Ad.16 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odczytała opinię Komisji Rewizyjnej w 
sprawie wykonania Budżetu Gminy za I półrocze 2011 roku . 
Opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu .
Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stargard Szczeciński za I półrocze 2011 roku 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu .
Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Stargard Szczeciński za I 
półrocze 2011 roku stanowi załącznik nr 20 do protokołu .
Sprawozdanie finansowe oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 
instytucji kultury za I półrocze 2011 roku stanowi załącznik nr 21 do protokołu .
Ad.17 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację o pracy od ostatniej sesji , a 
mianowicie : 
1. Zarządzeniem Nr 112/11 z dnia 30.06.2011 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 2011 r. 
    oraz zmian w układzie wykonawczym:
a) zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy, związanych z realizacją zadań własnych o 
    kwotę 94.437,00 zł w tym:
    - w dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę – zmniejszono i 
       zwiększono wydatki o kwotę 962,00 zł
    -  w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa – zwiększono wydatki o kwotę 2.490 zł
    -  w dziale 750 – Administracja publiczna – zwiększono wydatki o kwotę 4.040 zł
    - w dziale 758 – Różne rozliczenia – zmniejszono wydatki o kwotę 9.730 zł
    - w dziale 801 – Oświata i wychowanie – zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 62.300 zł
    - w dziale 852 – Pomoc społeczna – zwiększono wydatki o kwotę 3.200 zł
    - w dziale 853 – Pozostałe działania w zakresie polityki społecznej – zmniejszono i zwiększono 
       wydatki o kwotę 765 zł
    - w dziale 926 – Kultura fizyczna i sport – zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 19.700 zł
2. Zarządzeniem Nr 115/11 z dnia 19.07.2011 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 2011 r. 
    oraz ustalono układ wykonawczy do zmian poprzez zwiększenie dochodów i wydatków w 
    dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza o kwotę 27.548 zł – dotacja celowa.
3. Zarządzeniem Nr 116/11 z dnia 29.07.2011 r. dokonano zmian budżetu gminy na 2011 r. 
    oraz ustalono układ wykonawczy do zmian budżetu gminy poprzez zwiększenie dochodów i 
    wydatków budżetu gminy w dziale 750 – Administracja publiczna o kwotę 13.870 zł.
4. Zarządzeniem Nr 119/11 z dnia 11.08.2011 r. dokonano zmian budżetu gminy na 2011 r. 
    oraz ustalono układ wykonawczy do zmian budżetu gminy poprzez zwiększenie dochodów i 
    wydatków budżetu gminy związanych z realizacją zadań własnych o kwotę 60.377 zł w dziale 
    852 – Pomoc społeczna. 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
1. Dnia 05.07.2011 r. - przeprowadzono II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż trzech działek 
  w Grzędzicach o powierzchni ok. 900 m2; cena od 71.000 do 75.100. Do przetargów nie            
  przystąpił    żaden oferent.
2. Dnia 10.08.2011 r. - przeprowadzono I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż budynku 
    mieszkalnego nr 48 w Pęzinie. Do przetargu nie przystąpił żaden oferent. Cena wywoławcza 
    nieruchomości 96 770,00 zł.
3. Dokonano oszacowania wartości nieruchomości 0,13 ha działka 62/2 w Trzebiatowie dla potrzeb 
    sprzedaży – wykonała firma DOM-MECH; cena 381,30 zł.
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4. Wykonano prace geodezyjne związane z podziałem działek 744/7 i 744/9 w Witkowie celem 
    lokalizacji boiska sportowego – firma Usługi Geodezyjno – Kartograficzne Krzysztof 
    Pankiewicz, cena 2.800 zł.
5. Wystawiono 9 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych.
6. Poświadczono 5 oświadczeń o powierzchni użytków rolnych i 5 oświadczeń o osobistym 
    prowadzeniu gospodarstwa rolnego.
7.Dnia 1 lipca 2011 r. ANR w Szczecinie nieodpłatnie przekazała na rzecz Gminy Stargard  
   Szczeciński dwie nieruchomości na boisko sportowe, tj. działki: nr 68/4 o pow. 0,2012 ha i nr 
   68/5 o pow. 0,2149 ha w Smogolicach.
8. Dnia 26 sierpnia 2011 roku ANR w Szczecinie nieodpłatnie przekazała na rzecz Gminy działkę 
    nr  777/6 o pow. 0,0694 ha w Małkocinie, celem regulacji drogi osiedlowej.
9. Wydano 8 zezwoleń na wycinkę drzew.
10. Wydano 50 decyzji ustalających opłatę adiacencką z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w 
      związku z jej podziałem, opłaty od 180 zł do 3.270 zł
11. Wydano postanowienie w sprawie nałożenia na Inwestora obowiązku przeprowadzenia oceny 
    oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko oraz sporządzenia raportu o oddziaływaniu na 
    środowisko dla planowanego przedsięwzięcia pn.: „Zmiana sposobu użytkowania budynków 
    gospodarczych na budynki montażowni i przerobu z tworzyw sztucznych na elementy 
    infrastruktury bezpieczeństwa drogowego – znaki, azyle drogowe zlokalizowanych na działce 
    oznaczonej numerem 102, obręb Tychowo, gmina Stargard Szczeciński”.
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji:
1. Wykonano rozbiórkę pomostu bocznego z wycięciem pali pod wodą w Wierzchlądzie.
2. Wykonano drenaż odwadniający na boisku szkolnym w Małkocinie.
3. Wykonano remont cząstkowy drogi gminnej Lipnik – Lubowo i Lubowo – Rogowo – Poczernin.
4. Wykonano remont wiat przystankowych w miejscowości Święte, Lipnik, Żarowo, Ulikowo.
5. Wykonano dokumentację projektową na plac zabaw w Kiczarowie. 
6. Wykonano remont pomieszczeń przy szkole w Koszewie z przeznaczeniem na tymczasową 
    świetlicę.
7. Zakupiono doposażenie świetlicy w Koszewie, tj. meble świetlicowe, kuchenne i kuchni 
    gazowej.
8. Przeprowadzono odbiory zajmowanego pasa drogowego dróg gminnych – 23 szt.
9. Trwa budowa oświetlenia drogowego - Warchlino, Kiczarowo, Grabowo kolonia górna i 
    Barzkowice.
10. Sukcesywnie realizowane są zadania związane z realizacją wydatków z funduszu sołeckiego. 
W Referacie Planowania Przestrzennego:
1.Wydano:
    - 133 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym na rzecz gminy 
      dla  inwestycji polegającej na budowie pięciu budynków mieszkalnych jednorodzinnych 
      na  terenie działki nr 223/1 w Pęzinie,     
    - 18 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,   
    - 11 decyzji w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,     
    - 36 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
      zagospodarowania przestrzennego lub Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
      przestrzennego gminy,
    - 19 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości 
      z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
    - 21 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 
      uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
    - 79 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
      przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
      gminy,
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    - 13 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych oraz 
      oznaczono numerem porządkowym budynek szatni sportowej w Skalinie.
Wójt lub zastępca brali udział w imprezach, spotkaniach takich jak: 
15.07.2011 – Uroczystości Agrofirma Witkowo – Jubileusze
12.08.2011 – 50-lecie Komunikacji Miejskiej w Stargardzie 
15.08.2011 – Uroczystości Święta Wojska (Msza w Kolegiacie) 
22.08.2011 – Spotkanie z dyrektorami szkół
23.08.2011 – Awans zawodowy nauczycieli gimnazjum 
27.08.2011 – Dożynki Gminne – Lipnik
01.09.2011 – Rozpoczęcie roku szkolnego 2011/2012 – SP Małkocin
02.09.2011 – Dożynki – Agrofirma 
03.09.2011 – Festyn – Sowno „Pożegnanie lata” 
03.09.2011 – Dożynki – Klępino i Grzędzice 
09.09.2011 – 11.09.2011 – Targi Rolne – Barzkowice 
10.09.2011 – Dożynki – Kurcewo 
12.09.2011 – Spotkanie z sołtysami 
15.09.2011 – Rozstrzygnięcie Plebiscytu Sołtysów - Starostwo
Radny Kornet Jarosław – poruszył temat dotyczący transportu zbiorowego dla mieszkańców takiej 
części gminy jak: Sowno, Poczernin , Rogowo , Strumiany ,Smogolice , Lubowo .
Poinformował ,że z transportem  powrócił  PKS, ale  tylko z dwoma kursami rano i popołudniu .
Wójt Gminy – odpowiedział m.in. ,że były prowadzone rozmowy z przedstawicielem firmy 
BORYS-BUS, ale nic nie wyszło . Jak powiedział wójt trzeba będzie ponownie porozmawiać z 
przewoźnikami prywatnymi , znaleźć rozwiązanie tego problemu .
Przewodniczący rady powiedział o dopłatach jakie gmina ponosi w związku z zawartym 
porozumieniem na transport zbiorowy z MZK  i zapytał  jaka to jest kwota miesięczna . 
Wójt Gminy odpowiedział ,że miesięcznie jest to ponad 40 tys zł plus  zaległości z lat ubiegłych .
Ad.18 
Przewodniczący Rady Edward Kosmal- przedstawił pisma , które wpłynęły do rady od ostatniej 
sesji , a mianowicie : 
-pismo Sołtysa wsi Lubowo i Rogowo w sprawie drogi gminnej łączącej miejscowości Żarowo, 
Lubowo , Rogowo .
Podczas dyskusji  została poruszona przez wójta sprawa lokalizacji terenu  pod plac zabaw w 
miejscowości Rogowo i ustalono,że komisja socjalno – porządkowa i oświaty dokona w terenie 
wizji i wyrazi opinię co do terenu pod lokalizację placu zabaw .
Sołtys Rogowa Pan Banaszczyk przedstawił sprawę dotyczącą wyboru terenu pod lokalizację placu 
zabaw  . Poinformował również o sytuacji na budynku Rogowo 15 , gdzie spadające dachówki 
stanowią zagrożenie i niebezpieczeństwo dla osób tam  mieszkających  . 
- pismo sołtys Żarowa w sprawie ujęcie w budżecie na rok 2012 remontu świetlicy  ,
- pismo Mieszkańców Krąpiela w sprawie drogi przy nr domów od 4 do 7 – znaki zostały  
  postawione - ,
- pismo Stowarzyszenia Miłośników Warchlina w sprawie podania ustaleń dotyczących świetlicy  
  wiejskiej w Warchlinie , a zwłaszcza toalet ( podjęta została  uchwała o zakup nieruchomości do  
  realizacji potrzeb własnych gminy tj  m.in. powstaną toalety ),
- pismo Mieszkańców Lipnika – w sprawie remontu byłej remizy strażackiej , najbardziej potrzebny 
  to remont dachu – trudna sytuacja lokalowa z pomieszczeniem dla świetlicy ,
- pismo Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi będące odpowiedzią na przesłane przez Wojewodę 
stanowisko  Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej  w sprawie gospodarowania  ziemią  w naszym 
województwie oraz Rady Gminy Stargard Szczeciński dot. uznania spraw wsi i rolnictwa za 
priorytetowy kierunek działania Polski w ramach prezydencji polskiej w Unii Europejskiej w II 
połowie 2011 r . ,
- pismo Mieszkańców Rogowa do Wojewody Zachodniopomorskiego i Przewodniczącego Rady w 
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sprawie zagospodarowania placu zabaw w miejscowości Rogowo . 
Ad.19 
Brak interpelacji.
Ad.20 
Radny Chaładus zapytał , czy teren w Krąpielu   który gmina przejęła od agencji , gdzie było 
wysypisko przy garażach , należy do gminy czy do agencji , bo jak poinformował radny można by 
było ten teren przeznaczyć pod garaże , dzierżawić ten teren .
Wójt Gminy – odpowiedział , że teren należy raczej  do agencji , ale  zostanie to sprawdzone .
Radna Sylwia Więcek zapytała o ważność projektu dotyczącego zagospodarowania plaży w 
Wierzchlądzie.
 Sekretarz Gminy odpowiedziała o rezygnacji z tej inwestycji  w roku 2012 , bo jak poinformowała 
trzeba mieć własne  środki na realizacje inwestycji .Inwestycja będzie dofinansowana  ze środków 
jakie otrzymało Stowarzyszenie Rybackie Sieja . O ile będzie możliwość otrzymania zaliczki na 
realizację inwestycji należy rozważyć jak najszybszą jej realizację . 
Radny Hubert Lis – zapytał o chodnik w miejscowości Klępino , gdzie przez okres dwóch lat 
sołectwo przeznaczało  środki na ten cel .
Wójt Gminy – poinformował ,że był na spotkaniu z Zarządem Dróg Powiatowych i rozmawiano na 
temat remontu dróg powiatowych ,a odnośnie chodnika odpowiedział ,że będzie wykonany przy 
udziale środków sołeckich i w przypadku Klępina będzie z kostki.
Radny Kornet wracając do sprawy transportu zbiorowego , powiedział ,że obecnie wrócił 
PKS gdzie obecnie PKS  w  tej części gminy gdzie mieszka radny  , ale w dni wolne od pracy i 
święta PKS nie kursuje  . 
Wójt Gminy odpowiedział ,że do połowy października sprawa transportu powinna być załatwiona .
Ad.21
Radny Daniel Lesner poruszył następujące sprawy , a mianowicie : 
- postawienie przez Gminę reklam na terenie Grzędzic i w innych miejscowościach, informujących 
  o sprzedaży przez gminę działek ,
- sprawa dotycząca jakości odbioru wykonanych prac na drogach ,
-  sprawa  ogrzewania remizy w okresie zimowym .
Radny Jarosław Kornet – poruszył sprawę mieszkania dla  rodziny Salomonów z Rogowa .
Wójt Gminy -odpowiedział , że jest lokal do zamieszkania w ogólnym  standardzie w miejscowości 
Koszewo.
Biorąc pod uwagę zbliżając się termin sporządzenia projektu budżetu na rok 2012 wójt 
przypomniał, że są rozpoczęte inwestycje na trenie gminy , które  trzeba będzie  skończyć .
Ad.22
Przewodniczący rady poinformował o terminie zwołania najbliższej sesji, posiedzeń komisji i 
tematów wynikających z planu pracy rady do realizacji , a mianowicie : 
- XI sesja rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się 28 października 2011 r. godz. 10 00 , 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 24 października godz. 8 00 z tematem : 
1.Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie sporządzania lub 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy – stanowisko komisji na sesję 
- komisja socjalno – porządkowa i oświaty  dnia 25 października 2011 r.  o godz.    8 00  z tematem : 
1.Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 
   - opinia komisji na sesję ,
- komisja rewizyjna dnia 26 października 2011 r. o godz. 800  z tematem : 
1.Ocena kosztów związanych z utrzymaniem estetyki i czystości na terenie gminy oraz wpływy do 
budżetu środków pochodzących z opłat i kar za korzystanie ze środowiska – opinia komisji na 
sesję .
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Ad.23
Wobec wyczerpania porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosaml  podziękował 
za udział i o godz. 13 30zamknął obrady X sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński .

Protokołowała :                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
Z. Stoczkowska                                                                                         Edward Kosmal 
Data sporządzenia:                                                                            Data podpisania :2011..............
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